
 
 
 
_________________________________________________________________________ 

Datum:  4. října 2013 

Přítomni:  Lubomír Rulíšek, Iva Pichová, Ullrich Jahn, Radek Pohl, Zlatko Janeba, Jiří Jiráček,  
                 Jitka Moravcová 
  
Omluveni: Hana Sychrová, Tomáš Obšil, Josef Cvačka (člen Metodické rady) 
 
Hosté: Zdeněk Hostomský, Metodická rada (Michal Hocek, Pavel Jungwirth, Michal Mareš),  
             Ivo Starý, Jan Konvalinka 
 
Program: 
 
1/ Schváleni programu a zápisu z minulého zasedání dne 11. září 2013  
2/ Rekonstrukce ÚOCHB a přesuny skupin v období 2013-2014 - krátké shrnutí (hosté: Metodická 
rada + Ivo Starý, Jan Konvalinka)  
3/ Strategie AV ČR - úvodní diskuse (hosté: Metodická rada + Ivo Starý, Jan Konvalinka)  
4/ Vědecko-servisní a servisní skupiny - pokračovaní diskuse a nový vývoj (materiály externích členů)  
5/ Výjezdní zasedání 2014  
6/ Antonín Holý/Detlef Schröder "named lectures" 
 
Zápis: 
 
Ad 1) Aklamací byl jednomyslně schválen zápis z minulého zasedání dne 11. 9 2013 a program 
jednání.  
 
Ad 2) Člen Metodické rady M. Hocek informoval Radu o aktuálním rozdělení prostor v budově A a B. 
Přesuny jsou naplánované ve třech etapách tj. rozdělení pro I. etapu: SV křídlo budovy A + budova B 
a II. etapu: JV křídlo, pravý střed a levý střed budovy A. III etapa není zatím definitivní. Jednotlivé 
dislokace byly konzultovány s vedoucími skupin.  
Finální rozmístění po ukončení rekonstrukce budovy A a B je navrženo takto. V budově A – Šaman, 
Cvačka, Majer, Elbert, Matějková, Michl, Bouř, Jiráček, Kašička, Řezáčová, Rulíšek, Havlas, 
Maletínská, Kraus, Teplý, Ledvina, Kudová, Hobza, Jungwirth + 3 nové juniorské skupiny. Budova B – 
Starý, Beier, Rosenberg, Jahn, Hocek, Janeba, Nencka, Krečmerová, Cígler + 3 nové juniorské 
skupiny. Pravděpodobné datum ukončení celé rekonstrukce a následné stěhování je plánované na 
konec roku 2016. Rada současně diskutovala o návrhu J. Konvalinky zorganizovat vědeckou 
konferenci u příležitosti otevření kampusu ÚOCHB. 
 
Usnesení:  Rada bere na vědomí informaci ohledně plánu stěhování vědeckých skupin do budovy A a 
B. Současně žádá vedení o pravidelné informování o aktuálním vývoji, a to i na poradách vedoucích. 
 
Ad 3) Rada se detailně zabývala návrhem nové strategie AV ČR, který zaslal písemně dopisem 
předseda AV ČR. Současně vyslechla názory ředitele, členů Metodické rady a hostů k nové koncepci 
AV ČR. Rada nepovažuje novou vizi AV ČR za nejvhodnější směr, kterým by se věda v ČR měla 
vydat. Nicméně se shodla na tom, že změna je dříve nebo později nutná. Současně doporučuje se 
inspirovat v zahraničí např. The Max Planck Society v Německu (místo Helmholtzovy společnosti, 
kterou jako model preferuje vedení AV ČR). 
 
Usnesení:  Rada se jednomyslně shodla na vypracování společné odpovědi (stanoviska ÚOCHB) 
adresované vedení Akademie věd, která bude pozitivně zaměřená a bude zahrnovat i vlastní návrh 
koncepce AV ČR. 
 
Ad 4) Člen Rady R. Pohl prezentoval návrh na financování činnosti vědecko-servisních skupin, 
například formou jisté spoluúčasti vědeckých skupin, které daný servis ke své práci nezbytně 
potřebují. Plná implementace nového financování činnosti vědecko-servisních skupin by měla nastat v 
roce 2015, s tím, že 2014 je považován za tzv. „transition year“. 
 
Usnesení: Rada bere informaci o navrženém financování servisních služeb vědecko-servisních 
skupin na vědomí. Současně uložila členům Rady (R. Pohl a Z. Janeba) zjistit detailní informace 
k aktuálním rozpočtům vědecko-servisních a servisních skupin.  
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Ad 5) Ředitel informoval Radu o návrhu Výjezdního zasedání ÚOCHB na příští rok 2014 v období od 
května do června 2014, současně prezentoval několik lokalit vhodných k uspořádání zasedání. 
 
Usnesení: Rada bere informaci na vědomí a doporučuje naplánovat Výjezdní zasedání v druhé 
polovině května 2014. Z navržených lokalit upřednostňuje OREA Vital Hotel Sklář v Harrachově.  
 
 
Ad 6) Rada se zabývala návrhem mít tzv. „named lectures“ na počest Prof. A. Holého a D. Schrödera. 
Rada se domnívá, že tyto přednášky lze začlenit do dobře etablovaného cyklu IOCB Invited Lecture 
Series. U takto dedikovaných přednášek se pak předpokládá jejich tématická souvislost s prací výše 
uvedených vědců. Současně se Rada shodla, že by bylo vhodné v rámci cyklu IOCB Invited Lectures 
zvát i význačné české (případně slovenské) vědce jako přednášející. 

 
 

Příští zasedání Rady pracoviště se koná 7. 11. 2013 od 14:00 hod. 
 
 
Zapsal: M. Munzar      
 
Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB 


